

Lesson 10 中国地理 Writing

B Locate the following cities on the map by placing the corresponding numbers next to their locations. INTERPRETIVE

1 广州/廣州

4 北京

7 深圳

2 哈尔滨/哈爾濱

5 天津

3 南京

6 上海



C Fill in the blanks with either 因为/因為 or 为了/為了. INTERPRETIVE

- 1 _____ 研究中国的少数民族，王教授在云南待了一年半。
_____ 研究中國的少數民族，王教授在雲南待了一年半。
- 2 _____ 新年假期旅游景点人太多，小李决定不出门，在家休息。
_____ 新年假期旅遊景點人太多，小李決定不出門，在家休息。
- 3 _____ 了解美国地理，张先生买了一张新地图。
_____ 了解美國地理，張先生買了一張新地圖。

D Give an account of what the IC characters like to do based on the visual clues. Use 而 in your answers, following the example below. PRESENTATIONAL



柯林喜欢上网聊天儿，而林雪梅喜欢打电话聊天儿。
柯林喜歡上網聊天兒，而林雪梅喜歡打電話聊天兒。

1



2



E Answer the questions based on the clues provided, following the example below. INTERPERSONAL

Q: 什么时候去北京好? (autumn)
什麼時候去北京好?

A: 秋天去北京最好不过了。
秋天去北京最好不過了。

1 Q: 张天明的母亲觉得他念什么合适? (finance)
張天明的母親覺得他念什麼合適?

A: _____。

2 Q: 母亲节快到了, 送什么礼物给妈妈好? (flowers)
母親節快到了, 送什麼禮物給媽媽好?

A: _____。

G Translate these sentences into Chinese. PRESENTATIONAL

1 Chinese New Year is coming. There are beginning to be more and more people in shopping centers and restaurants.

2 Professor Wang was very interested in this issue. As soon as he got home, he started to read up on the issue.

3 Little Lin plans to go to graduate school after graduation, and doesn't plan to work.

4 My father likes to eat spicy (things), and my mother likes to eat sweet (things).

J

Do some research and complete the sentences. Proper nouns can be written in English. If you like a challenge and don't mind a bit more work, then you can fill in the names in Chinese. INTERPRETIVE

- 1 世界上最大的沙漠是 _____。
- 世界上最大的沙漠是 _____。
- 2 世界上最高的山是 _____。
- 世界上最高的山是 _____。
- 3 世界上最高的高原是 _____。
- 世界上最高的高原是 _____。
- 4 世界上最长的河流是 _____。
- 世界上最長的河流是 _____。
- 5 世界上人口最多的国家是 _____。
- 世界上人口最多的國家是 _____。